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	主題
	高年級英語教學演示
	領域名稱
	語文領域（國小英語組）

	日期
	民國99年3月22日
	地點
	再興小學會議室
3樓視訊教室B

	輔導人員
	王慧珠校長、李奕寬主任、沈佩玲老師、黃心怡老師、陳健豪老師、殷泰宜老師、章菁老師、楊珩主任、張孝慈老師、林淑惠老師、張齡心老師、鄭茜文老師、許家寧老師
	會議記錄
	陳瀅如

	過程摘要

	1、 殷泰宜老師進行教學觀摩: 
教學者：殷泰宜Lily Yin
日期：2010/03/22
教學時間：45 minutes
教學對象：五年級 G5
教材與單元：Let’s Go 5, Unit 5 – The Future
Prior Knowledge：

              -Students are familiar with weather words, occupation words and

                verb phrases.

              -Students are familiar with unit future tense patterns.

Lesson Content： Through storybook Joseph Had a Little Overcoat to predict what will

                 happen, using future tense.
            What will he/she/they do?.

            Will he/she _________? Yes, He/she will.  No, He/she won’t.

Objectives: Students will be able to
· ask and answer questions using “will”.

· predict what will happen in the story, using future tense.

· ask and answer questions with proper pronunciation and intonation.

· read and write sentences in future tense.

· work cooperatively with teammates.

· participate actively in the classroom activities.
Activities

Resources/Aids

Time

Assessment

Warm-up:

1) T asks Ss about the week’s events and the weather using future tense. 

    - What will happen on____?

    - Will it be sunny/cold/rainy?

Presentation: 
“Joseph Had a Little Overcoat”
1) T shows an old jacket and says, “This jacket is old and worn.” “What will I do?”, “Will I throw it away?” “Will I get a new button?” “I think I’ll make something out of it.” “Guess what I’ll make.” Encourage Ss to ask questions, using “Will you make a _____?” T answers yes or no.

2) T presents the storybook and says, “Let’s see what Joseph will do with his old coat.” Introduce the book title and author.

3) T reads the first page using present tense, then ask Ss what they think Joseph will do. “Will he throw it away?” “Will he make something out of it?” Invite a few Ss to predict, using “Will he make a ____?” T answers yes or no.

4) Invite Ss volunteers to come to the front. Show the volunteers the answer in the next page and keep the answer from the class. Have the class say the first few lines, “Joseph has a little ____. It’s old and worn. What will he do? Will he throw it away?” Encourage the rest of the class to raise hands and ask questions until they get the right answers, using “Will he make a ___?”, while the volunteers answer yes or no to the questions. Leave out the last part of the story for later.

Practice: Making Own Story

1) Divide Ss into groups. Invite each group to select a member to come to the front. Have members line up and each chooses a clothing picture card. 

2) Put up pattern strips. Have Ss tell a story together, using the picture cards and patterns.

3) Tell the story a second time. Remind groups to remember their own paragraphs.

Production: Writing the Story
1) Pass out sheets of paper. Have Ss work in groups. Each group writes a paragraph of the story, using future tense. Suggest group members to write one sentence each. Circulate and help when necessary.

2) When done, collect all sheets. Put the sheets in sequence. Have the class read out the story in unison.
Jacket

Storybook

Word cards

Picture cards

Pattern strips

Construction paper
3min.

15min.

10 mins.

15 mins.

-Ss are able to answer T’s questions using “will”. 

-Ss are able to  ask questions in future tense.

-Ss participate actively.

-Ss are able to  ask and answer questions in future tense.

-Ss are able to  ask and answer questions with proper pronunciation and intonation.

-Ss participate actively in the classroom activity.

- Ss are able to  write sentences in future tense.

- Ss are able to  read sentences in future tense.

-Ss can work cooperatively with teammates.
Wrap up:
Encourage Ss to predict what Joseph will do after he loses the button, then T reveals the answer.
Storybook

2 mins.

2、 私立再興小學葉校長杏榮致歡迎詞：非常歡迎國民教育輔導團國小英語教學輔導小組的老師們蒞臨再興小學，給予我們專業的指導，也非常謝謝殷泰宜老師，為我們演示一場精湛的教學觀摩。
3、 主任輔導員王校長慧珠致詞：

1. 長久以來即很嚮往再興小學，但可惜一直沒有機會蒞臨，今天很高興能藉著到校服務的機會，蒞臨再興。一進校門口映入眼簾的是兩行椰林大道，如臺大校園般的寬敞，相信學生在這裡學習，一定覺得很幸福，心胸也很開闊。
2. 剛剛教學演示學生的常規很好，表現的很大方、自動自發，凡事都很勇於嘗試，剛開始可能因為陌生的緣故，舉手參與活動的學生較少，但慢慢地舉手的小朋友越來越多。

3. 五年仁班的級任老師教的很好，孩子即使回答不出來，也不會彼此互相指責對方，學生彼此溝通都輕聲細語，很有禮貌也很謙虛，小朋友的英語能力也很好，在進行sentence pattern活動時，雖然一開始老師沒將句型寫在黑板上，但小朋友都能回答，表現的很好，謝謝泰宜老師為大家演示了ㄧ場很棒的教學觀摩。

4. 介紹輔導團夥伴。

5. 請泰宜老師為大家說明ㄧ下教學活動計畫與流程，與會老師若有問題，也可提出。
4、 殷泰宜老師說明：一開始即在黑板上貼了word cards，等warm up活動結束後，我才帶念單字，課堂中的練習活動，盡量做到讓每個學生都可以有開口練習的機會。在帶讀故事時，請學生想像下一頁故事的發展，一開始沒有放句型條在黑板的原因，是希望孩子先練習聽與說的能力，讓學生的注意力先放在老師身上，之後再進行到reading部分，學生的常規很好，課堂活動進行的很順暢。
5、 健豪老師：高年級的學生不容易教，老師要調整自己的教學方法及策略，適應不同班級，英語屬於非知識性科目，課堂中需要很多互動與溝通，重複的複習學習內容，讓孩子能有大量開口說的機會。

6、 與會老師：殷老師很不簡單，到再興小學做示範教學，與42位學生幾乎都有互動，讓每位孩子都有練習的機會，在提問時特別做了設計，有簡單的提問與回答，也有完整的句子回應，讓學生能依據自己的能力回答，學生上起課來，不覺得有壓力，最後還分組製作小書，讓孩子馬上就能看到自己做出的成果，教學策略應用的很成功，教學節奏很順暢、分明，最後還提醒學生這星期五要考試，以衣服與天氣帶入暖身活動，請學生預測明天的天氣，帶入未來式句型，種種教學活動及策略都讓我獲益良多，謝謝殷老師。
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